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Zápis z rokovania Výboru 

Vedenie rokovania: MUDr. Hedviga Pivovarníková, prezidentka SSKB 
Zápis: MUDr. Daniel Magula, CSc., vedecký sekretár 
Dátum konania: 18. 1. 2024 – štvrtok 
Čas: 15:30 hod. – 16:30 hod. 
Miesto: ONLINE rokovanie 

Prítomní účastníci 

Výbor 

MUDr. Hedviga PIVOVARNÍKOVÁ (hPIV) 
MUDr. Daniel MAGULA, CSc. (dMAG) 
Ing. Jana NETRIOVÁ, PhD., MPH (jNET) 
RNDr. Mária KAČÁNIOVÁ (mKAČ) 
RNDr. Mgr. Marko KAPALLA, PhD. (mKAP) 
MUDr. Jana ŠALIGOVÁ (jŠAL) 

Prizvaní  Ing. Ján BALLA (BALj) 

Dozorná rada 
Ing. Beáta HVOZDOVIČOVÁ, MBA (bHVO) 
MUDr. Milan REBEK (mREB) 

Neprítomní účastníci 

Výbor Ing. Vladimír HERIBAN, PhD., MBA, MSc. (vHER) – ospr. 
MUDr. Peter SEČNÍK, PhD. (pSEČ) – ospr. 

Dozorná rada MUDr. Mária OSTROŽLÍKOVÁ (mOST) 

 

Navrhnutý program 

  
1. Otvorenie, privítanie zúčastnených na 2.zasadaní VSSKB v roku 2024 – hPIV  
2. MedTech – list adresovaný SEDME – vHER 

3. Pozvaný hosť EFLM – aktuálne informácie jBAL 

4. Hlavné témy (bloky, sekcie, okruhy) XV.Kongresu SSKB - uzavretie a určenie zodpovednosti 
za jednotlivé bloky– na zasadaní 18.1.2024 

5. Menný zoznam jubilantov vybratých na ocenenie v roku 2024 - termín 18.1.2024 – vHER, 
dMAG, hPIV 

6. Cena prof. Pecháňa – finančný príspevok od fy Beckman Coulter – vHER, dMAG, hPIV – dotaz 
na prípravu zmlúv so SLS 

7. Príspevky do časopisu LD 1/2024 – do konca marca 2024 - aktuálne informácie– dMAG + 
členovia VSSKB 

8. RȎZNE  
9. Navrhovaný predbežný termín 8.2.2024 (štvrtok) o 15:30 hod. online resp. na mieste 

vo vybranom hoteli (o 11:00 hod.) 
 

Privítanie prítomných 

Prezidentka hPIV – privítala online účastníkov na rokovaní Výboru SSKB, konštatovala, že výbor 
je uznášaniaschopný, prítomných je 6 členov výboru, dvaja sú ospravedlnení. Prítomní dvaja 
členovia Dozornej rady a prizvaný BALj.  
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hPIV informovala prítomných účastníkov rokovania, že hlavná organizátorka mKAČ (schválená 
na rokovaní výboru SSKB 11.1.2024, nakoľko všetky cenové ponuky agentúr boli vysoko nad 
finančné možnosti SSKB) sa písomne rozhodla, že nebude organizovať a ani nebude spoluúčastná 
pri organizovaní XV. kongresu SSKB, čo hPIV zobrala na vedomie ako jej rozhodnutie, ktoré plne 
rešpektuje. (Pozn. zapisovateľa – mKAČ informovala o svojom rozhodnutí všetkých členov výboru 
a DR SSKB e-mailom dňa 12.1.2024).  

Rokovanie k jednotlivým bodom navrhnutého programu 

K bodu 2: 

hPIV – informovala, že bol odoslaný list združeniu SEDMA (ktorý pripravil vHER a bol daný 
k pripomienkovaniu členom výboru – pripomienky členov výboru neboli), kde sa objasnili naše 
stanoviská a postoje voči členom SEDMY. Podľa neoficiálnych informácií, by sa členovia SEDMY 
mali kongresu zúčastniť, čo by bolo aj hlavným predpokladom dostatku finančných zdrojov pre 
organizáciu kongresu. Verí, že odpoveď bude taká, že členovia SEDMY nebudú obligatórne 
požadovať stanovisko MedTech-u ku konaniu kongresu.  

Stanovisko EFLM k našej otázke na potrebu CVS zo strany MedTech-u je čiastočne vyhýbavé, 
nejednoznačné.  

hPIV konštatovala, že zasa sme postavení pred situáciu, kedy vyberať agentúru pre organizačné 
zabezpečenie kongresu. Keďže agentúra KAMI je v danom termíne obsadená, zrejme prichádza 
do úvahy IDL, i keď ešte s nimi nehovorila. Dúfa, že rezervácia hotela Chopok v Demänovskej 
Doline je predĺžená. mKAČ informovala, že hotel Chopok máme zarezervovaný, pokiaľ na daný 
termín nebude iná rezervácia – v tom prípade nás bude kongresové oddelenie hotela informovať 
a budeme sa musieť rozhodnúť. 
hPIV - Keďže sme odbornou spoločnosťou, ktorá je zameraná na odbornú činnosť a odborné 
aktivity, je výzvou presunúť organizáciu podujatí SSKB na profesionálnu agentúru. Je to nové a 
určite to nebude jednoduché. Môže to mať výhodu, že sa budeme vedieť lepšie sústrediť na 
prípravu odborného programu.  

hPIV poďakovala mKAČ za všetky doterajšie aktivity pri organizovaní odborných podujatí SSKB.  

Pre dobré naštartovanie akcie bude potrebné zaoberať sa organizačnými otázkami pri osobnom 
stretnutí s agentúrou, možno aj priamo v hoteli Chopok, bude za týmto účelom kontaktovať pani 
Idlbekovú z agentúry IDL.  

Poprosila mKAČ, aby jej poslala zoznam firiem (sponzorov), ktoré sme v minulosti oslovovali, aj 
s cenníkom na plochy, podľa typu sponzora (generálny, hlavný, vystavovateľ, atď ...), keďže má 
k dispozícii všetky potrebné dokumenty a podklady z minulých podujatí. 

 

K bodu 3:  

Čakáme na odpoveď EFLM so stanoviskom, či vyšle na XV. Kongres SSKB pozvaného hosťa 
(predpokladaná účasť prof. Jovičičovej – sekretára EFLM). 

 

K bodu 4:  

hPIV – do programu XV. Kongresu SSKB máme zatiaľ pripravených 8 blokov, ktoré boli rozoslané 
členom výboru v zúženej aj rozšírenej verzii na pripomienkovanie a doplnenie - aby mohla byť 
prvá informácia o termíne a v skrátenej verzii aj o témach čo najskôr zverejnená na webovej 
stránke SSKB. Ak oslovíme čo najskôr aj odbornú verejnosť, môžeme získať časový predstih 
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a prípadne aj témy, s ktorými by sme mohli uvažovať do programu kongresu. Súčasne však treba 
pracovať na vyžiadaných prednáškach (a prednášateľoch) podľa jednotlivých blokov. 

K rozdeleniu koordinácie jednotlivých navrhovaných blokov na pripravovanom kongrese za Výbor 
SSKB sa v diskusii k tejto téme predbežne a zatiaľ nezáväzne (keďže nie sú prítomní všetci 
členovia Výboru SSKB na rokovaní) k jednotlivým navrhovaným blokom prihlásili už niektorí 
z prítomných členov výboru SSKB.  

Zatiaľ si z prítomných predbežne pre koordináciu jednotlivých blokov vybrali nasledovné 
rozdelenie: blok lipidológia dMAG, výživa a biochémia mKAP + vHER (návrh hPIV) + mKAP návrh 
na doc. Blažíčka (ak by sa prihlásil), blok biomarkery sepsy a zápalu zatiaľ hPIV (tu mKAP navrhuje 
prehodnotiť, resp. vynechať tému sepsa, ponechať len zápal). Klinickú biochémiu a pediatriu by 
popri kolegoch z NÚDCH za výbor SSKB mohla koordinovať jŠAL, kazuistiky – všetci. Tému varia 
varia + posterovú sekciu (uvažovane jNET, dMAG + bHVO), biochémiu a onkológiu – asi vHER (na 
základe predchádzajúceho záujmu), decentralizovanú laboratórnu medicína, POCT v rámci 
nemocnici – asi BALj. BALj potrebuje však ešte spolukoordinátora, navrhuje niekoho 
z nemocnice, kde sa to praktizuje. Navrhuje cca 3 prednášky (jednu z nich by vedel odprednášať 
BALj osobne). Ku každej sekcii treba minimálne 2 koordinátorov (v tejto ešte za výbor pSEČ?) + 
zvážiť koordinátora aj z externých expertov, ktorí by v bloku mali prednášku. V diskusii boli 
podané informácie, že POCT sa praktizuje v NÚDCH (uviedla hPIV) aj vo FN FDR v Banskej Bystrici 
(uviedol mKAP). hPIV očakáva ešte pridanie sa aj ostatných členov výboru, príp. DR ( keďže tu nie 
sú všetci prítomní). dMAG navrhol rozšíriť kvôli upresneniu názvu doteraz navrhovaný názov 
Kazuistiky na Kazuistiky - interpretácia neobvyklých výsledkov, prípadne doplniť aj o 
„a zaujímavých“ (návrh mKAP). mKAP – uviedol aj prípad z laboratórnej praxe, v ktorom si 
pacient platil laboratórne vyšetrenia sám, hoci by to malo byť samozrejmé z prostriedkov 
verejného zdravotného poistenia. BALj – navrhol tento prípad včleniť ako kazuistiku do sekcie 
decentralizovaná laboratórna medicína. mKAP – ešte navrhol cestou vHER získať prednášateľa 
z MZ SR, (resp. zdravotnej poisťovne – návrh hPIV), ktorý by podal informácie o aktuálnom stave 
a víziách vývoja zdravotného systému v oblasti laboratórnej diagnostiky. BALj – navrhol aj zvážiť, 
či do programu kongresu nedať aj problematiku umelej inteligencie, ktorá je dnes pertraktovaná 
skoro na každom odbornom podujatí. hPIV a dMAG – navrhli takéto navrhované podtémy uviesť 
v zátvorke v tematike VARIA. 

mKAP – sa spýtal, kto vybral agentúru IDL, resp. na základe čoho sme vybrali p. Idlbekovú, keďže 
doteraz sme o tom na Výbore nerokovali. mKAČ – informovala, že zo 7 agentúr, ktoré boli 
oslovené s požiadavkou na organizovanie kongresu SSKB (Progress, TajPan, Amedi, CK KAMI, IDL, 
FarmiProfi a GRAPE PR) detailne vypracované cenové ponuky zaslali len 2 agentúry - FarmiProfi 
a Grape PR, firma IDL poskytla len veľmi rámcový odhad, pričom si pýtala kontakt na fy Inviton, 
keďže IDL nevie zabezpečiť elektronickú registráciu. Celá ponuka bola neurčito zadefinovaná – 
cca 16 tisíc EUR. mKAČ – profesionálne najlepšie bola pripravená ponuka agentúry FarmiProfi 
a odporúča ju zvažovať pre organizačné zabezpečenie kongresu, p. Idlbeková z agentúry IDL 
neurobila cenovú ponuku, a neurobila tak ani po opakovanej komunikácii – je jednoznačne proti 
tejto ponuke.  

hPIV – nevieme ponuky ani od IDL, ani od Amedi, tip je teda na tú najlacnejšiu ponuku. Záleží aj 
od toho, koľko finančných prostriedkov sa nám podarí získať. mKAP – nevieme t.č. ani ponuku od 
IDL. hPIV - je potrebné sa však stretnúť s potenciálnymi agentúrami a prejednať organizačné 
záležitosti podrobnejšie.  

Agentúra Inviton asi neprichádza do úvahy – neponúka kompletne „full servis“, mKAČ 
informovala, že Inviton nie je kongresová agentúra, prioritne robia iné veci, ale systém registrácie 
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majú jedinečný. Asi aj GrapePR a možno aj FarmiProfi by registračný systém riešili dodávateľsky. 
dMAG uviedol, že rozpočet minuloročnej akcie bol cca 30 tisíc Eur, preto sa kloníme k lacnejším 
a adekvátnym ponukám, mKAP pripomenul, že asi ťažko bude priechodná aj ponuka za 50 tisíc 
EUR. mKAČ ešte informovala o ponukách iných oslovených firiem - Amedi- nám ponuku nedodali, 
agentúra FarmiProfi ponúkla služby cca za 46 tisíc Eur, KAMI – nemá voľný termín a ani nemali 
záujem dať ponuku do výberového konania .  

hPIV – bude žiadať ponuku od IDL (keďže ju nemáme) a nevie či FarmiProfi má voľný zadaný 
termín. mKAČ – potvrdila, že FarmiProfi má tento termín voľný. Podobne aj KAMI – neposlali 
cenovú ponuku, keďže sa nechceli zúčastniť výberového konania, resp. ani nemajú voľné kapacity 
na zadaný termín. hPIV – uzavrela, že po preverení všetkých dodaných ponúk zostávajú fakticky 
(vhodnosť cenovej ponuky a akceptovanie termínu podujatia) k dispozícii asi len dve firmy – IDL 
a FarmiProfi, bude však treba s nimi bližšie komunikovať.  

K bodu 5:  

hPIV - zoznam jubilantov – je rozoslaný členom výboru a spýtala sa, koľko jubilantov a dokedy sa 
uvažuje oceniť. dMAG – ešte trocha to časovo vyčká, bude sa vyberať – skôr s prihliadnutím na 
aktivity ocenených (členstvo vo výbore, resp. DR SSKB, publikačné aktivity, resp. iné zreteľahodné 
aktivity) – nie iba na pasívne členstvo, predpokladá asi výber 5-6 ocenených.  

K bodu 6:  

hPIV informovala, že sponzorom Ceny profesora Ivana Pecháňa – tento rok bude Beckman 
Coulter, hPIV ešte preverí, či uzavreli zmluvy so SLS, nakoľko chcú podporiť aj iné edukačné 
aktivity v klinickej biochémii. 

K bodu 7:  

Na požiadanie hPIV referoval dMAG, že platí to ako informoval na minulom rokovaní Výboru 
SSKB + medzičasom sa prihlásil ešte Dr. Turay s aktívnym príspevkom do najbližšieho čísla. dMAG 
– číslo 1/2024 bude asi „štíhlejšie“ ako bolo kongresové číslo Laboratórnej diagnostiky.  

Rôzne 

Témy boli aj s príslušnými diskusiami prebraté pri jednotlivých bodoch programu, v rôznom 
neboli diskutované ďalšie iné témy.  

Predbežný termín a miesto nasledujúceho rokovania Výboru SSKB 

Termín najbližšieho rokovania Výboru SSKB je navrhovaný na 8. 2. 2024 (štvrtok) o 15:30 hod. , 
predbežne ONLINE. 

Prehľad plnenia úloh z predchádzajúcich rokovaní Výboru SSKB a nové úlohy 
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Zostávajúce úlohy z predchádzajúcich rokovaní výborov – prehľad plnenia 

 
 

 

* 
1. Keď sa člen výkonného výboru EFLM zúčastní národného kongresu v rámci iniciatívy „Pozvánka 

na zástupcu výkonného výboru EFLM na kongrese národnej spoločnosti“, sú záštity automaticky 
schválené a národná spoločnosť nemusí posielať formulár žiadosti o záštitu EFLM. 

2. EFLM dôrazne odporúča systém EthicalMedTech - Conference Vetting System, aby sa zabezpečil 
súlad s Kódexom pre všetky príslušné vzdelávacie podujatia tretích strán, ale nenútime ho, ak 
existuje logický dôvod na jeho nepredloženie. Ako všetci vieme, spoločnosti IVD, členovia 
MedTech, nemôžu finančne podporovať podujatia organizované treťou stranou, ktoré nie sú v 
súlade s Medtech; takže asi môžeme povedať, že predkladanie CVS je v praxi povinné. 

 

Úlohy z rokovaní výborov SSKB spred 30.10.2023  Zodpovedá 

1. Aktualizovať zmenu volebného systému v stanovách SSKB 
zatiaľ nepredložené 

hPIV + 
dMAG 

2. Inicializovať proces zaradenia nového testu na mierne traumatické 
poškodenie mozgu do Zoznamu zdravotníckych výkonov 
zatiaľ nesplnené – členom V-SSKB podaná iba prvotná informácia 

hPIV, vHER 

Úlohy z rokovania Výboru SSKB z 30. 10. 2023 Zodpovedá 

1. Posúdenie vhodnosti lokality konania kongresu SSKB 2024 zo 
strany MedTech-u vopred po dodaní zoznamu hotelov pre 
potenciálne miesto konania 
Úloha splnená , na rokovaní Výboru SSKB 11. 1. 2024 vybratý 
Congress Hotel Chopok v Demänovskej Doline, vyjadrenie 
k hotelu Patria od MedTech-u k tomuto termínu nebolo známe  

mKAČ, hPIV 

Úlohy z rokovania Výboru SSKB 7. 11. 2023 Zodpovedá 

1. Výbor SSKB dal poverenie písomne zistiť na EFLM, za akých 
okolností poskytuje záštitu nad podujatiami organizovanými 
národnými spoločnosťami (národnými, medzinárodnými, 
s medzinárodnou účasťou) a či je podmienkou aj súhlas MedTech-
u 
zo sekretariátu EFLM sme dostali vyhýbavú odpoveď 
s konštatovaním, že udelenie záštity EFLM nad národným 
kongresom by malo mať CVS *(podrobnejšie vysvetlenie pod 
bodom 2 tejto tabuľky)  

BALj  

2. Pripraviť návrh usmernenia, resp. odporúčania Výboru SSKB 
o stanovení kreatinínu enzymatickou metódou 
v príprave, zatiaľ ešte nefinalizované  

pSEČ 

Úlohy z rokovania Výboru SSKB 27.11.2023 Zodpovedá 
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Nové úlohy z rokovania Výboru SSKB 18.1.2024  

 

1. Písomne požiadať EFLM o vyslanie reprezentanta EFLM na 
kongres SSKB (s naším návrhom na pozvanie prof. Jovičičovej) – 
T: december 2023 
úloha splnená, zatiaľ bez odpovede z EFLM  

BALj 

Úlohy z rokovania Výboru SSKB 11.1.2024  Zodpovedá 

Urgentné 

1. Pripraviť návrh list na SEDMU s pripomienkou, že po zmene 
pravidiel sa už nevyžaduje súhlas MedTech-u s očakávaním 
pozitívneho prístupu členov SEDMY k podpore pripravovaného 
XV. kongresu SSKB. T: 18. 1. 2024 
úloha splnená 

vHER 

2. Predložiť návrhy a posúdiť preferencie na prípravu definitívnych 
tematických blokov na XV. kongres SSKB – v počte 6-7 (vrátane 
posterovej sekcie). T: 18. 1. 2024 
úloha splnená, prebieha ešte záverečná diskusia  

všetci  

3. Preveriť cez SLS, či inzerujúce spoločnosti v čísle 2/2023 časopisu 
Laboratórna diagnostika uhradili poplatok za reklamu 
informácia zatiaľ nepodaná  

jNET 

4. Pripraviť podklady k zaplateniu členského poplatku SSKB voči IFCC 
na základe presného počtu členov SSKB. 

úloha splnená 
BALj, vHER  

Priebežne 

5. Finalizovať program Kongresu 2024 aj s potvrdenými 
prednášateľmi a prednáškami (úloha aj z 27. 11. 2023) – T: do 
konca mája 2024 
t.č. ešte neaktuálne, je v úlohách z rokovania Výboru SSKB 

všetci 

6. Príprava Výročnej správy o činnosti SSKB za rok 2023 – T: do 
konca apríla 2024 
t.č. ešte termínovo neaktuálne 

hPIV, jNET 
a členovia 

SSKB 

7. Zabezpečiť v sklárňach cenovú ponuku na výrobu 4 ks artefaktov 
Ceny profesora Ivana Pecháňa bez predznačenia podporujúcej 
spoločnosti na sklenom artefakte. 
informácia zatiaľ nepredložená  

vHER 

Úlohy  Zodpovedá 

Urgentné 
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1. Zaslať prezidentke SSKB zoznam sponzorujúcich firiem z minulých 
odborných podujatí SSKB + cenník na prenájom plochy, podľa typu 
sponzora (generálny, hlavný, vystavovateľ, atď ...) 

mKAČ 

2. Definitívne menovite vybrať a poveriť zodpovedných 
koordinátorov za V-SSKB, príp. DR-SSKB pre jednotlivé tematické 
bloky na XV. Kongres SSKB. T: do najbližšieho rokovania Výboru 
SSKB  

všetci  

3. Komunikovať s disponibilnými agentúrami (IDL, FarmiProfi) 
o bližších podmienkach organizačného zabezpečenia XV. Kongresu 
SSKB  

hPIV?  

Priebežne 

4. Pripraviť návrhy na ocenenia jubilantov, ktorí budú ocenení na 
XV. Kongrese SSKB. T: predbežne ešte neurčený  

vHER, 
dMAG, hPIV 

+ všetci 


